

No. 47612

Multilateral

Council of Europe Convention on the Protection of Children against sexual exploitation and sexual abuse. Lanzarote, 25 October 2007

Entry into force: *1 July 2010, in accordance with article 45*

Authentic texts: *English and French*

Registration with the Secretariat of the United Nations: *Council of Europe,
28 July 2010*

Multilatéral

Convention du Conseil de l'Europe sur la protection des enfants contre l'exploitation et les abus sexuels. Lanzarote, 25 octobre 2007

Entrée en vigueur : *1^{er} juillet 2010, conformément à l'article 45*

Textes authentiques : *anglais et français*

Enregistrement auprès du Secrétariat des Nations Unies : *Conseil de l'Europe,
28 juillet 2010*

Participant	Ratification	
Albania	14 Apr	2009
Denmark (with declaration and reservation)	18 Nov	2009
Greece	10 Mar	2009
Netherlands (with declaration)	1 Mar	2010
San Marino	22 Mar	2010

Participant	Ratification	
Albanie	14 avr	2009
Danemark (avec déclaration et réserve)	18 nov	2009
Grèce	10 mars	2009
Pays-Bas (avec déclaration)	1 ^{er} mars	2010
Saint-Marin	22 mars	2010

Note: The texts of the declarations and reservations are published after the list of Parties
— Les textes des déclarations et réserves sont reproduits après la liste des Parties.

*Declaration and reservation made upon
Ratification*

DENMARK

*Déclaration et réserve faites lors de la
Ratification*

DANEMARK

[FRENCH TEXT – TEXTE FRANÇAIS]

Conformément à l'article 47, paragraphe 1, de la Convention, le Danemark déclare que, jusqu'à décision ultérieure, la Convention ne s'appliquera ni aux Iles Féroé ni au Groenland.

Conformément à l'article 20, paragraphe 3, de la Convention, le Danemark se réserve le droit de ne pas appliquer l'article 20, paragraphe 1 (a et e) à la production et la possession de matériel pornographique impliquant des enfants ayant atteint l'âge fixé en application de l'article 18, paragraphe 2, lorsque ces images sont produites et détenues par ceux-ci, avec leur accord et uniquement pour leur usage privé.

[TRANSLATION – TRADUCTION]¹

In accordance with Article 47, paragraph 1, of the Convention, Denmark declares that, pending further decision, the Convention will not apply to the Faroe Islands and to Greenland.

With regard to Article 20, paragraph 3, of the Convention, Denmark reserves the right not to apply Article 20, paragraph 1 (a and e) to the production and possession of pornographic material involving children who have reached the age set in application of Article 18, paragraph 2, where these images are produced and possessed by them with their consent and solely for their own private use.

¹ Translation supplied by the Council of Europe – Traduction fournie par le Conseil de l'Europe.

Declaration made upon Ratification

NETHERLANDS

Déclaration faite lors de la Ratification

PAYS-BAS

[ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS]

In accordance with Article 47 of the Convention, the Kingdom of the Netherlands accepts the Convention for the Kingdom in Europe.

In accordance with Article 37, paragraph 2, of the Convention, the Kingdom of the Netherlands designates the following authority for the Kingdom in Europe:

National Forensic Institute
P.O. Box 24044
2490 AA The Hague

[TRANSLATION – TRADUCTION]¹

Conformément à l'article 47 de la Convention, le Royaume des Pays-Bas accepte la Convention pour le Royaume en Europe.

Conformément à l'article 37, paragraphe 2, de la Convention, le Royaume des Pays-Bas a désigné l'autorité suivante pour le Royaume en Europe :

National Forensic Institute
P.O. Box 24044
2490 AA The Hague

¹ Translation supplied by

[ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS]

**Council of Europe Convention
on the Protection of Children
against Sexual Exploitation
and Sexual Abuse**